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Miután a közvélemény nagy felháborodással vette tudomásul, hogy a 
túlnyomó részt magyar képviselőkből álló városi testület tavaly decemberben 
nem szavazott meg 10 ezer euró támogatást a Jókai Színházhoz köthető 
Jókai Alapítvány részére – ugyanakkor a Matica slovenská helyi szervezete 
és a Komáromi Kamarazenekar megkapta a kulturális bizottság által javasolt 
10-10 ezer euró kiemelt támogatást –, az idei első ülésen ismét napirendre 
került a téma, mégpedig Feszty Zsolt képviselő indítványozására.
Az előterjesztő, aki hiányzott a decemberi ülésről, ezúttal már nem 10 ezer, 
hanem 15 ezer euró megítélésére tett javaslatot. A vita során ismét 
elhangzottak a korábban már sokszor ismételt érvek. Az ellenzők részéről az, 
hogy amíg a városi intézmények, épületek – például az őrsújfalusi kultúrház, 
a városi művelődési központ, vagy az iskolák – ilyen rossz állapotban 
vannak, addig inkább azok felújítására kellene fordítani a pénzt, nem egy 
megyei fenntartású intézményt kellene dotálni. A másik fél viszont azzal 
érvelt, hogy a Jókai Színház az egész felvidéki magyarság szempontjából 
kiemelt fontosságú intézmény, hozzájárul Komárom szellemi 
gyarapodásához, előadásain évente 60 ezer néző fordul meg, ezért 
megérdemli a támogatást. Végül a képviselők nagy többséggel, 15 igen és 2 
tartózkodás mellett elfogadták a beterjesztést, így a Jókai Alapítvány 
megkapja a 15 ezer eurót, amit a színház elhanyagolt környezetének 
rendbetételére készül fordítani; a terület egyébként korábban a város 
tulajdában volt, de nem sokat törődött vele. Meg kell jegyezni, hogy a három 
szlovák önkormányzati képviselő első alkalommal is és ezúttal is 
megszavazta az alapítvány részére a támogatást.
Szavazáskor több képviselő nem volt jelen. (szerk.megj.: Korpás Péter 
képviselő is „igennel” szavazott – amit a polgármester utasítására 
jegyzőkönyvbe is vettek – de technikai okok végett a kijelző nem mutatta 
szavazását)

�
Ami túlmutat a konkrét javaslaton, az a beterjesztés módja. Már másodszor 
fordult elő, hogy Feszty Zsolt egy olyan kérést terjesztett ismételten a testület 
elé, amelyet a képviselők egyszer már elutasítottak. Ilyen volt tavaly ősszel a 
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tárgyalási rend újra tárgyalása, amit azzal az indokkal hozott vissza a 
testületbe, hogy az első szavazáson az igen helyett véletlenül a nem gombot 
nyomta meg és ezen az egy szavazaton múlott elfogadása. Akkor is és most 
is közvetlenül az ülésre hozta be az anyagot, így azt nem tárgyalták a 
bizottságok, a tanács, emellett nem várta ki a szokásos fél évet sem, aminek 
leteltével egy határozati javaslat újra a testület elé kerülhet. Ez veszélyes 
precedens, hiszen ilyen alapon bármelyik képviselő kérhetné az általa nem 
tetsző határozat újbóli megvitatását…
(komaromonline.sk)


